
P R O T O K Ó Ł   NR 2/2018 

z obrad II sesji  VIII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 30 listopada 2018 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy w Kluczewsku  

 

 

            Obrady II sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt – 

Rafał Pałka, Skarbnik Gminy – Aleksandra Kuzdak, Dyrektor ZPSz w Kluczewsku – Irena 

Orzechowska,  ZPSz w Komornikach – Teresa Chudy, sołtysi według listy obecności 

stanowiącej załącznik nr 2 do protokółu, mieszkanka z terenu gminy.  

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Mateusz Strychalski, który  po 

powitaniu zebranych  zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

5. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Kluczewsko, 

b) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku 

rolnego na rok podatkowy 2019 na obszarze Gminy Kluczewsko, 

c) w sprawie zmiany Uchwały XVIII/15/2018 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 29 marca 2018 

roku w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej, zmienionej Uchwałą Nr XXIX/22/2018 Rady 

Gminy Kluczewsko z dnia 27 kwietnia 2018 roku,  

d) zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

e) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2018-2025,  

6. Dyskusja. 

7. Podjęcie uchwał wymienionych w pkt 5 porządku obrad. 

8. Interpelacje i zapytania radnych 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Mateusz Strychalski. 

Ad. 2.Przewodniczący stwierdził quorum sesji obecnych 15 radnych. 

Ad. 3. Proponowany porządek obrad został poddany pod głosowanie. Za zatwierdzeniem 

porządku obrad głosowało 15 radnych (jednogłośnie): Bakalarz Damian, Bańcer Barbara, 

Barański Piotr, Gacek Michał, Galarczyk Sławomir, Kłudziak Jakub, Książek Paweł, Ławińska 

Bożena, Łowicki Krzysztof, Michałek Piotr, Olczyk Sebastian, Pura Julita, Radolińska Ewa, 

Rubik Lucja, Strychalski Mateusz. 

Ad. 4. Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu, Przewodniczący Rady zwrócił się do 

radnych czy są uwagi do protokołu z obrad I sesji. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący 

stwierdził, że protokół przedstawia rzeczywisty przebieg sesji, w związku z powyższym wnosi o 

jego zatwierdzenie. Zatwierdzenie protokołu zostało poddane pod głosowanie. Za zatwierdzeniem 

protokołu głosowało 15 radnych (jednogłośnie): Bakalarz Damian, Bańcer Barbara, Barański 

Piotr, Gacek Michał, Galarczyk Sławomir, Kłudziak Jakub, Książek Paweł, Ławińska Bożena, 

Łowicki Krzysztof, Michałek Piotr, Olczyk Sebastian, Pura Julita, Radolińska Ewa, Rubik Lucja, 

Strychalski Mateusz.  

Ad. 5. Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił projekt uchwał w 

następujących sprawach: 



a) Powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy. Na podstawie art. 21 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Rada Gminy ze swego 

grona może powoływać stałe i doraźne komisje do określonych zadań. Komisje 

podlegają Radzie Gminy, przedkładają jej plan pracy oraz sprawozdania z 

działalności. Zgodnie z art. 18 a powołanej wyżej ustawy Rada Gminy kontroluje 

działalność Wójta oraz gminnych jednostek organizacyjnych i jednostek 

pomocniczych poprzez komisję rewizyjną. Zgodnie z § 41 ust. 1 Statutu Gminy 

Kluczewsko Rada Gminy powołuje Komisję Rewizyjną w 3 osobowym składzie, 

Komisję Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu w 3 osobowym składzie, Komisję 

Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska w 4 osobowym składzie, 

Komisję Budżetu, Finansów i Planowania w 4 osobowym składzie, oraz Komisję ds. 

rozpatrywania skarg, wniosków i petycji w 4 osobowym składzie.  Zadania komisji 

zostały ustalone w Statucie Gminy. Poszczególni radni określili w jakiej komisji chcą 

pracować i do składu osobowego takiej komisji zostali zapisani. Ze składu osobowego 

poszczególnych komisji zostali zaproponowani Przewodniczący Komisji. 

b) Obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia 

podatku rolnego na rok podatkowy 2019 na obszarze Gminy Kluczewsko. W związku 

z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 

2018 roku w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres jedenastu kwartałów będącej 

podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy  2019 roku, która wynosi 

54,36 zł za 1 dt. Zgodnie z art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 15 listopada 1984 roku o podatku 

rolnym Rada Gminy jest upoważniona do obniżenia ceny skupu przyjmowanej jako 

podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy. Wójt Gminy w dniu 

30.10.2018 roku wystąpił do Świętokrzyskiej Izby Rolniczej o zaopiniowanie 

propozycji obniżenia ceny żyta do kwoty 50 zł za 1 dt do celów wymiaru podatku 

rolnego. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Świętokrzyską Izbę 

Rolniczą w Kielcach pismem z dnia 7 listopada 2018 roku - Znak ŚIR-

K/UG/031/14/18.  Po podjęciu uchwały kwota ta będzie stanowiła podstawę do 

ustalenia podatku rolnego na rok 2019.  

c) W sprawie zmiany Uchwały XXVIII/15/2018 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 29 

marca 2018 roku w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej zmienionej Uchwałą Nr 

XXIX/22/2018 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 27 kwietnia 2018 roku. Na sesji Rady 

Gminy Kluczewsko w dniu 29 marca 2018 roku podjęta została Uchwała Nr 

XXVIII/18/2018 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej, na podstawie której Gmina 

Kluczewsko zobowiązała się do wykonania remontu chodnika w ciągu drogi 

wojewódzkiej Nr 742 w miejscowości Dobromierz. Projekt uchwały dotyczy zmiany 

kwoty realizacji zadania zapisanego w w/w uchwałach z kwoty 100 tyś. zł. na kwotę 

160 tyś. zł. i jest spowodowana wzrostem cen robót budowlanych i drogowych w 

bieżącym roku. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne. 

d) Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. Proponuje się zmniejszenie 

budżetu gminy tak po stronie dochodów jak i wydatków o  kwotę 4.502.279,12 zł oraz 

zmianę załączników nr 3, 6, 8.  

e) Pani Skarbnik przedstawiła również propozycję zmian we WPF Gminy Kluczewsko 

na lata 2018-2025 poprzez dokonanie zmian załączników nr 1, 2 i 3. 

Ad. 6. W dyskusji nad przedstawionymi projektami uchwał głos zabrali.  

Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Ławińska wyraziła zadowolenie z propozycji  obniżenia 

ceny żyta, co oznacza, że podatek rolny nie wzrośnie i będzie wynosił na poziomie roku 

bieżącego. Nie proponuje się również wzrostu podatku od nieruchomości, od środków 

transportowych, które również pozostaną na poziomie roku bieżącego.   Nie udało się w 



bieżącym roku przeprowadzić termomodernizacji szkół, czego efektem jest zmniejszenie 

dochodów budżetu gminy o ponad 4 mln zł. Przetarg na w/w zadanie ogłaszany był 

dwukrotnie i musiał być unieważniany ze względu na bardzo wysokie koszty wykonania 

zadania przekraczające zaplanowaną w budżecie gminy inwestycję. Przewodnicząca wyraziła 

nadzieję, że w przyszłym roku uda się  wykonać termomodernizację szkół na terenie gminy.  

Ad. 7. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji 

Rady Gminy Kluczewsko – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych: Bakalarz Damian, Bańcer Barbara, Barański Piotr, Gacek 

Michał, Galarczyk Sławomir, Kłudziak Jakub, Książek Paweł, Ławińska Bożena, 

Łowicki Krzysztof, Michałek Piotr, Olczyk Sebastian, Pura Julita, Radolińska Ewa, 

Rubik Lucja, Strychalski Mateusz.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

Nr II/3/2018 i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku rolnego na rok podatkowy 2019 

na obszarze Gminy Kluczewsko – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych: Bakalarz Damian, Bańcer Barbara, Barański Piotr, Gacek 

Michał, Galarczyk Sławomir, Kłudziak Jakub, Książek Paweł, Ławińska Bożena, 

Łowicki Krzysztof, Michałek Piotr, Olczyk Sebastian, Pura Julita, Radolińska Ewa, 

Rubik Lucja, Strychalski Mateusz.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

Nr II/4/2018 i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmiany Uchwały XXVIII/15/2018 Rady 

Gminy Kluczewsko z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej zmienionej Uchwałą Nr XXIX/22/2018 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 27 

kwietnia 2018 roku– udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 

radnych: Bakalarz Damian, Bańcer Barbara, Barański Piotr, Gacek Michał, Galarczyk 

Sławomir, Kłudziak Jakub, Książek Paweł, Ławińska Bożena, Łowicki Krzysztof, 

Michałek Piotr, Olczyk Sebastian, Pura Julita, Radolińska Ewa, Rubik Lucja, 

Strychalski Mateusz.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr II/5/2018 i 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok – udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych: Bakalarz Damian, 

Bańcer Barbara, Barański Piotr, Gacek Michał, Galarczyk Sławomir, Kłudziak Jakub, 

Książek Paweł, Ławińska Bożena, Łowicki Krzysztof, Michałek Piotr, Olczyk 

Sebastian, Pura Julita, Radolińska Ewa, Rubik Lucja, Strychalski Mateusz.  Uchwała 

została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr II/6/2018 i stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Kluczewsko na lata 2018-2025 – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 15 radnych: Bakalarz Damian, Bańcer Barbara, Barański Piotr, 

Gacek Michał, Galarczyk Sławomir, Kłudziak Jakub, Książek Paweł, Ławińska 

Bożena, Łowicki Krzysztof, Michałek Piotr, Olczyk Sebastian, Pura Julita, Radolińska 

Ewa, Rubik Lucja, Strychalski Mateusz.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, 

otrzymała Nr II/7/2018 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Ad.9. W interpelacjach, zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabrali:  

- Mieszkanka Gminy Kluczewsko zwróciła się z zapytaniem, czy 3 –letnie dziecko może 

dojeżdżać autobusem szkolnym do przedszkola. Prawo oświatowe mówi, że gmina może 

dowozić, ale nie musi. W związku z tym Pani zadała  pytanie kto to jest Gmina.  



Przewodniczący rady udzielił głosu Pani Dyrektor ZPSz w Kluczewsku, która wyjaśniła, że 

temat dowozu 3 letniego dziecka do szkoły autobusem szkolnym należy rozwiązać w wąskim 

gronie i znaleźć odpowiednie rozwiązanie. 

- Pani Dyrektor ZPSZ w Komornikach Teresa Chudy wyraziła swoją opinię, że nie wyobraża 

sobie aby 3 letnie dziecko mogło samo jechać autobusem, w którym jest jeden opiekun. 

Zgodnie z przepisami małe dziecko nie może siedzieć z przodu autobusu, natomiast opiekun 

musi być na pierwszym siedzeniu, nie można więc pogodzić aby opiekun zajmował się takim 

maluchem. W autobusie znajdują się uczniowie klas gimnazjalnych i czy taki maluch sam 

sobie poradzi pośród starszej młodzieży. Takie maluchy wożone są w fotelikach i przypięte 

pasami, a w autobusie nie ma takiego wyposażenia. Należy sobie zadać pytanie czy gminę 

stać na to, aby zorganizowała dodatkowy transport 3 latków do przedszkola.  

- Wiceprzewodniczący Rady Piotr Barański odniósł się do zadanego pytania „co to jest 

Gmina” i wyjaśnił, że Gmina jest wspólnotą nas wszystkich: urzędników, radnych 

mieszkańców. Gmina działa na podstawie przepisów prawa. Jeżeli będą wnioski od 

mieszkańców składane do Wójta bądź do Przewodniczącego Rady będą dokładnie 

rozpatrywane i dopiero wtedy będzie można udzielać konkretnej odpowiedzi. 

- Sołtys wsi Kolonia Bobrowska Wola w związku z zakończeniem remontu mostu w Pilczycy 

zwrócił się o usunięcie drzewa, które znajduje się w pobliżu mostu oraz o rozważenie 

możliwości założenia oświetlenia na moście.  

- Wiceprzewodniczący Barański zwrócił się o utwardzenie poboczy przy drodze powiatowej z 

Rudki do Komornik, które zostały bardzo  zniszczone poprzez zwiększony ruch pojazdów 

przy zorganizowanym objeździe ze względu na remont mostu w Pilczycy. 

- Wójt Gminy wyjaśnił, że problem dowozu 3 letniego dziecka do przedszkola zostanie 

wnikliwie przeanalizowany i zostanie podjęta decyzja. W sprawie remontu drogi do 

Komornik wniosek zostanie skierowany do Zarządu Dróg Powiatowych. Drzewo przy moście 

zostanie poddane oględzinom i zostanie podjęta decyzja czy należy je usunąć, natomiast na 

oświetlenie mostu jest przygotowywany projekt. 

Ad. 9. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji 

w dniu 30  listopada 2018 roku. Zakończenie sesji nastąpiło o godzinie 10
50

.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKÓLANT:       PRZEWODNICZĄCY RADY:
  

 

  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 
 


